
P r o t o k ó ł 

 

z posiedzenia  Komisji Kultury, Oświaty , Zdrowia , Pomocy 

Społecznej i Promocji odbytego w dniu 12 lutego 2008 roku. 

 
Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia Komisji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady w sprawach : 

a) regulaminu na rok 2008 określającego wysokość oraz szczegółowe warunki  

przyznawania nauczycielom  zatrudnionym w szkołach , przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Sieroszewice dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy  oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia, a także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i 

wypłacania dodatku mieszkaniowego, 

b) zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej w Psarach, 

c) nie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radną Rady Gminy 

Sieroszewice, 

d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok.  

 

5.  Opracowanie planu pracy Komisji na 2008 rok.  

5. Wolne głosy i wnioski.  

6. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

 

Ad.1)  Otwarcia posiedzenia Komisji dokonał Pan Dariusz Majewski – Zastępca 

Przewodniczącego Komisji  o godzinie 13:05. Powitał wszystkich członków komisji, 

P.Wójta,  P.Skarbnik . W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 6 członków , nieobecna była 

P.Krystyna Kois-Jaźwiec. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Ad.2)  Pan Dariusz Majewski  zaproponował , aby  dokonać zamiany kolejności podpunktów  

punkcie 4 , w ten sposób ,że ppkt.”b” przenieść w miejsce ppkt. „a” , z uwagi na obecność  

sołtysa wsi Psary, Pana Kazimierza Urbana.  

Porządek posiedzenia komisji  został przyjęty  jednogłośnie  wraz  ze zgłoszoną  zmianą. 

 

Ad.3  Protokół z ostatniego  posiedzenia komisji został przyjęty jednogłośnie bez uwag.  

 

Ad.4)  

       a)  Pan Wojt  -  Omówił sprawę związaną z zamiarem  likwidacji Szkoły Filialnej w 

Psarach. „Sprawa ta  nie jest nowa , ponieważ raz była rozpatrywana na posiedzeniu Rady , a 

drugi raz na posiedzeniach  Komisji Rady , jednak nie uzyskała akceptacji.  W roku szkolnym 

2007/08 do szkoły uczęszcza 17 uczniów, dzieci nie przybyło. Przedstawił symulację  liczby 

uczniów  w  Psarach  w latach 2008-2014 .Symulacja stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.”  

Z przedstawionego wykazu  wynika ,że przełom nastąpi w  2012/2013  roku i potrwa  przez 3 

lata , a co będzie dalej nie jesteśmy w  stanie przewidzieć. W przypadku  zlikwidowania 

Szkoły Filialnej w Psarach  , uczniowie zostaliby przeniesieni do Szkoły Podstawowej w 

Rososzycy . Wydatki związane z funkcjonowaniem Szkoły  Filialnej w Psarach w 2007 roku 

wyniosły 124.981 zł. , z tego  119. 144 zł. wydatki związane z wynagrodzeniami  

pracowników  i funduszem socjalnym pracowników. pracowników szkole zatrudnione są 
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pełnym wymiarze 2 nauczycielki , germanista w wymiarze 4/18 etatu  , katecheta w wymiarze 

4/18 etatu oraz sprzątaczka w wymiarze 0,75 etatu. Sprawę tę powinna rozważyć  Wysoka 

Rada , bo problem sam się nie rozwiąże. Oprócz problemów organizacyjnych  , jest opinia 

nadzoru pedagogicznego, że warunkach  takich warunkach szkoła  nie pracuje dobrze .          

W poprzednich latach inicjatywa odnośnie organizowania zebrań z rodzicami  należała do 

wójta , obecnie zmieniły się przepisy. Procedura jest taka ,że jeżeli Rada podejmie uchwałę o 

zamiarze likwidacji  , to wówczas należy zawiadomić Kuratorium Oświaty .” 

Pan Sołtys wsi Psary -  Zwrócił się do członków Komisji , aby podeszli z rozwagą  do 

sprawy związanej z zamiarem likwidacji  Szkoły Filialnej w Psarach. Wyraził się ,że  w 

największym stopniu chodzi o dobro  dzieci  i nie zawsze  trzeba brać pod uwagę stronę  

finansową. Gmina liczy swoje koszty  związane z utrzymaniem tej szkoły , a nie liczy 

kosztów rodziców.  Dzieci  są małe i na pewno nie będą czuły się tak dobrze w szkole  w 

Rososzycy , jak w szkole w Psarach . Istnieje jeszcze problem związany z dowozem uczniów.  

Są to za małe dzieci , aby wstawać tak wcześnie rano i stać  na przystankach . W Psarach jest 

w ostatnim czasie przyrost naturalny . Prosił , aby  nie likwidować szkoły , bo w ten sposób 

zostanie zdegradowana wioska i kultura.  

Pan Arkadiusz Wojtczak – Stwierdził ,że koszty kształcenia  przypadające na jednego 

ucznia w  Szkole w Psarach   nie należą do najwyższych w gminie . Na pewno są szkoły na 

terenie gminy , w których koszty te są większe. Są niskie koszty pozapłacowe , które wynoszą 

około 6 tys. zł. na rok.  Na zakup opału wydano  2 tys. zł.  oraz dokonano naprawy pieców 

kaflowych  na kwotę 4.200,00 zł.” 

Pan Sołtys -  poinformował, że otrzymał informację od rodziców , którzy  wydrukowali z 

internetu  ,że  zostały zlikwidowane 24 szkoły  i gminy nie miały  większych oszczędności z 

tego tytułu.   

P.Wójt- Stwierdził ,że z tym problemem gmina  pozostanie i będzie musiała się  kiedyś 

uporać. Wyjaśnił ,że zmieniła się procedura  związana z zamiarem likwidacji szkół, najpierw 

Rada  Gminy podejmuje uchwałę , a dopiero później  wójt zawiadamia  rodziców uczniów  

oraz  Wielkopolskiego Kuratora Oświaty w Poznaniu. Stwierdził ,że nie liczy na to , iż 

udałoby się te sprawę załatwić bezkonfliktowo. 

Pani Teresa Lemiesz-  Zwróciła się z pytaniem  odnośnie rozbudowy szkoły w Psarach ?   

Pan Wójt – Udzielił wyjaśnień ,że gmina  nie może rozbudowywać szkół ze względu na małą   

ilość uczniów. W przypadku  likwidacji Szkoły Filialnej w Psarach , skalkulowano koszty 

dowozu dzieci  do Szkoły Podstawowej w Rososzycy   na kwotę w granicach  20 tys.zł.  

Pan Dariusz Majewski-  Zapytał jakie są  wydatki pozapłacowe   na szkołę w Psarach ?  

Pan Wójt-  Poinformował, że w granicach  6 tys .zł.   Wyraził opinię dot. zamiaru likwidacji 

szkoły , że nawet  wśród nauczycieli  są  podzielone zdania . Z jednej strony szkoda dzieci , a 

z drugiej strony  chodzi o oszczędności dla budżetu gminy. Zaoszczędzone środki można 

byłoby wykorzystać na inne szkoły. Z punktu widzenia ekonomicznego  ta szkoła nie ma racji 

bytu.” 

Pan Wójt-  „ Jest opinia nadzoru pedagogicznego , że szkoła ta  nie spełnia określonych 

wymogów.  W przypadku zlikwidowania szkoły  uczniowie  z obwodu likwidowanej szkoły  

zostaliby przeniesieni  do szkoły w Rososzycy i  nie musiałyby  być tworzone dodatkowe 

oddziały .  W Szkole Podstawowej w Masanowie jest około 89 dzieci , a w Zamościu około 

40 dzieci.” 

Pan Arkadiusz Wojtczak-  Stwierdził ,że  można byłoby   mówić  o oszczędnościach  , 

gdyby zostało na terenie gminy zlikwidowane więcej szkół , między innymi  Szkoła 

Podstawowa w Masanowie ,   Zamościu , Parczewie  oraz Szkoła Filialna w Psarach . 

Pan Jerzy Kasprzak-  Zaproponował , aby głosowanie  nad projektem uchwały  w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Filialnej w Psarach  przeprowadzić tajnie.  
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Pan Wójt – Wyjaśnił ,  że sprawa  ta musi być rozstrzygnięta poprzez głosowanie  jawne  

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. Poinformował  zebranych ,że Komisja Rolnictwa, 

Rozwoju Gospodarczego i  Infrastruktury odrzuciła projekt uchwały w sprawie zamiaru 

likwidacji Szkoły Filialnej w Psarach . 

Przewodniczący Komisji –Poddał pod głosowanie projekt  uchwały w sprawie  zamiaru  

likwidacji Szkoły Filialnej  w Psarach. 

Komisja odrzuciła  powyższy projekt uchwały , ponieważ   3 członków Komisji głosowało  

„przeciw”  i 2  „ wstrzymało się.” W głosowaniu nie wziął  udziału  Pan Marek Rosik  z 

uwagi na to, że przybył później  na posiedzenie Komisji. 

 

b) Pan Wójt-  Omówił projekt  uchwały w sprawie regulaminu  na rok 2008 określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach , 

przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sieroszewice dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a także 

wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego.  

Przedstawił zmiany , jakie zostały wprowadzone  w stosunku do poprzedniego regulaminu: 

   -  zwiększono  o 50 % dodatek za wychowawstwo klasy  , 

   -  wprowadzono  dwa dodatkowe dni  tj. 20 i 21 marca  do rozdziału dotyczącego  sposobu   

      ustalania godzin ponadwymiarowych  w niepełnych tygodniach ,  

    - dodatek  za wychowawstwo w przedszkolach . 

Poinformował ,że  otrzymał pismo  od  Zarządu Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego 

w Sieroszewicach  z  którego wynika , że regulamin  został uzgodniony.  Pismo w tej sprawie 

stanowi załącznik nr  3   do protokołu.  

Pan Przewodniczący Komisji -  Uzupełnił  ,że podwyżka  o 50 % dodatku za 

wychowawstwo  jest liczona od najniższej kwoty -15 zł. Stwierdził ,że wychowawstwo  klasy 

z roku na rok jest trudniejsze. Podziękował za  pozytywne załatwienie  tego postulatu .  

Pan  Jerzy Kasprzak – Wyraził pozytywną opinię na temat  organizacji pracy  dyrektora 

Zespołu Szkół w Sieroszewicach . 

Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały  w sprawie regulaminu na 

rok 2008 określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

zatrudnionym w szkołach , przedszkolach  prowadzonych przez Gminę Sieroszewice 

dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy  oraz niektórych innych 

składników wynagrodzenia , a także wysokość oraz szczegółowe zasady  przyznawania  i 

wypłacania dodatku mieszkaniowego. 

c)   Pan Wójt- Wyjaśnił ,że w miesiącu  grudniu  Prezes Zakładu Ubezpieczeń Społecznych 

zwrócił się z wnioskiem do Rady Gminy o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku  pracy  

z Panią Krystyną Kois-Jaźwiec  Radną Gminy Sieroszewice. „Przewodniczący Rady  

poinformował  Prezesa , że sprawa ta będzie rozpatrywana na najbliższym posiedzeniu Rady   

w I kwartale br. , jednak Prezes nie czekał za decyzją Rady i odwołał   Panią Krystynę Kois –

Jaźwiec  ze stanowiska Kierownika Oddziału Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w Ostrowie 

Wielkopolskim  z dniem 28 stycznia 2008 roku . W dniu dzisiejszym wpłynęło  drugie pismo  

od Prezesa  z którego wynika, że mając na uwadze przysługującą pani Kois Jaźwiec ochronę 

stosunku pracy wynikającą z art.25 ust.2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  zaproponował 

pani Kois-Jaźwiec  kontynuowanie zatrudnienia na stanowisku głównego specjalisty w 

Oddziale ZUS w Ostrowie Wielkopolskim. Kierownik tego Oddziału pani Jeńczak 

skonkretyzowała te propozycję i zaproponowała pani Kois – Jaźwiec pracę w okresie 

wypowiedzenia na stanowisku głównego specjalisty w  Inspektoracie  w Kaliszu.  Są 

orzeczenia Sądu ,że  jeżeli pracodawca zmienia warunki pracy i płacy  pracownikowi, który 

jest radnym, to powinna być zgoda Rady  Gminy .   W drugim piśmie Prezes nie sprecyzował, 

że uchwała Rady jest bezprzedmiotowa.” 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie  projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 

rozwiązanie stosunku pracy z radną Rady Gminy Sieroszewice.  Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 4 członków  Komisji , 1 wstrzymał się . 

 

d) Komisja  nie wniosła uwag do planu pracy Komisji Rewizyjnej  na 2008 rok.  

Zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2008 rok. 

 

Ad.5) Komisja zaopiniowała pozytywnie , jednogłośnie plan pracy Komisji na 2008 rok.  

Plan pracy  stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.  

 

Ad. 6)  Pan Arkadiusz Wojtczak – przedstawił  wniosek  radnego  Pana Anatola 

Piaskowskiego  dotyczący  dokonania zmian w  Statucie Gminy Sieroszewice , aby radny 

mógł być członkiem  wszystkich  komisji stałych , jednak nie mniej niż dwóch komisji .”  

Wniosek stanowi załącznik  Nr 5 do protokołu.   

Zaproponował , aby  radni mogli pracować w trzech komisjach . 

Pan Jerzy Kasprzak- Wnioskował , aby radni mogli uczestniczyć we wszystkich 

posiedzeniach komisji , chociaż nie są członkami , bez zapraszania. 

Pan Przewodniczący Komisji-  poddał pod głosowanie  wniosek Pana Anatola 

Piaskowskiego, który został przyjęty przez Komisję . Za przyjęciem wniosku głosowało 4 

członków Komisji  , 2 wstrzymało się. W dalszej kolejności poddał pod głosowanie wniosek  

Pana Jerzego Kasprzaka , który został przyjęty jednogłośnie.  

Przedstawił swój wniosek  dotyczący zwoływania posiedzeń komisji w godzinach 

popołudniowych. Sprecyzował wniosek , aby posiedzenia komisji  rozpoczynały się o godz. 

12-tej.  

Wniosek w powyższej sprawie  został przyjęty przez Komisję jednogłośnie.  

 

Ad.7)  Z uwagi na wyczerpanie porządku  posiedzenia  o godz. 14:30  Pan Dariusz Majewski  

dokonał zamknięcia posiedzenia Komisji Kultury , Oświaty , Zdrowia , Pomocy Społecznej i  

 Promocji . 

 

                                                                                                         Zastępca  

 Protokółowała                                                                    Przewodniczącego  Komisji 

 

Joanna Glapiak                                                                            Dariusz Majewski  

 

  

 

 

 

Członkowie Komisji: 

1.Majewski Dariusz…………………………. 

2.Lemiesz Teresa   ………………………….. 

3. Przybylak Henryk  ……………………….. 

4.Rosik Marek  ………………………………. 

5.Kasprzak Jerzy ……………………………. 

6.Wojtczak Arkadiusz ……………………….  
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